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Protokół Nr 41-18/2012 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 27 listopada 2012 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. Nieobecny Radny 
Piotr Borawski. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 41 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Następnie Komisja przystąpiła do zatwierdzenia porządku obrad. 

Proponuję wprowadzić do porządku obrad następujące projekty uchwał RMG: 

 

• w sprawie podziału obszaru Gminy Miasta Gdańska na sektory w celu 
zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości oraz wyznaczenia punktu selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych – druk nr 730 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 4.1? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
 
• w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska, na których nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 731, 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 4.2? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
 
• w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
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nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi- druk nr 
732, 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 4.3? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
 
• w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Gdańska – druk nr 733. 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.4? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
 

• w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy – druk nr 734. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.5? 
 
Głosowanie: 
Za wprowadzeniem ww. projektu uchwały oddano: 2 głosy za, 2 głosy przeciwne. 
Komisja nie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady. 
 
• w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na 
której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 
735. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.5? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
 
•••• w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 736. 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.6? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady 
Komisji. 
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• w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych – druk nr 737. 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.7? 
 
Głosowanie: 
Za wprowadzeniem ww. projektu uchwały oddano: 3 głosy za, 2 głosy przeciwne. 
Komisja nie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady. 
 

• w sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla 
odbiorców usług świadczonych przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w Gdańsku w 
zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków - druk nr 738. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 4.7? 
 
Głosowanie: 
Za wprowadzeniem ww. projektu uchwały oddano: 0 głosów za, 5 głosów przeciw. 
Komisja nie wprowadziła ww. projekt uchwały pod obrady. 
 
Czy są jeszcze jakieś uwagi do dzisiejszego porządku obrad? Nie ma. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem następującego porządku obrad w dniu dzisiejszym?  

 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 709 – w zakresie 
działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska 

na rok 2013 – druk nr 710 - w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

���� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział Finansowy – wprowadzenie, 
���� Zarząd Dróg i Zieleni, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o., Dyrekcja Rozbudowy Miasta 

Gdańska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 
���� Wydziały: Programów Rozwojowych, Polityki Gospodarczej, Gospodarki 

Komunalnej, Skarbu, Środowiska. 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040             
– druk nr 727. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 – druk nr 728.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4.1.  Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie podziału obszaru Gminy 
Miasta Gdańska na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz wyznaczenia punktu 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 730. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4.2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, połoŜonych na terenie Gminy 
Miasta Gdańska, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne – druk nr 731. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4.3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi - druk nr 732. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4.4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 733. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4.5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia stawki opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 735. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4.6 Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 736. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy 
Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz 
Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk 
wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego transportu 
lokalnego - druk nr 711. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 

Głosowanie: Ww. porządek obrad został przyjęty - 5 głosami za – jednogłośnie.  
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PUNKT - 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 709 – 
w zakresie działania Komisji. Oryginał druku nr 709 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 2012 roku.  Sprawa: 
BRMG - S.0006.272.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe zmiany w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej związane są przede wszystkim ze zmianami po 
stronie dochodowej i wydatkowej, jakie zostały wprowadzone do projektu budŜetu 
na rok 2013. Przygotowując budŜet na rok 2013 wzięliśmy pod uwagę po stronie 
dochodowej dochody wykonane, zrealizowane tendencje, jakie wynikają z 
realizacji dochodów w latach 2009 -2011 oraz przewidywane wykonanie na rok 
2012. I na bazie tendencji, jakie zaistniały w latach poprzednich zostały 
skalkulowane dochody w projekcie budŜetu, o których będę mówiła omawiając 
Państwu projekt budŜetu na rok 2013. W Wieloletniej Prognozie Finansowej zostały 
ujęte wszystkie zadania inwestycyjne i wszystkie przedsięwzięcia, które dotychczas 
były zawarte w WPF oprócz tych, które zostaną zakończone w roku 2013. Czyli te 
zadania inwestycyjne, których okres zakończenia nastąpi w roku 2013 juŜ w WPF 
nie występują.  
 
Przedstawiając poszczególne wydatki w róŜnych działach naszego budŜetu, przede 
wszystkim kierowano się przewidywanym wykonaniem roku 2012, i po 
wyeliminowaniu wydatków związanych z EURO 2012. Natomiast planując wydatki 
na edukację wzięto pod uwagę wskaźnik inflacji oraz wzrost wynagrodzeń 
pracowników w sferze edukacyjnej, które zostały podane przez BudŜet Państwa w 
Wieloletnim Planie Finansowym Państwa. 
 
Kończąc. Zostały ujęte w WPF wszystkie przedsięwzięcia, które dotychczas były 
realizowane. Nie wprowadzono Ŝadnych dodatkowych zadań. 
 
Przewodniczący piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji, i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji 
przeszedł do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 709 – w zakresie działania Komisji. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 709 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 41-
18/228/104/2012 
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PUNKT - 2 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 
Gdańska na rok 2013 – druk nr 710 - w zakresie działania Komisji. Oryginał 
druku nr 710 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
17 grudnia 2012 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.273.2012 
  
Przedstawiają: przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

���� Skarbnik Miasta Gdańska, Wydział Finansowy – wprowadzenie, 
���� Zarząd Dróg i Zieleni, Melioracje Gdańskie Sp. z o.o., Dyrekcja Rozbudowy Miasta 

Gdańska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych, 
���� Wydziały: Programów Rozwojowych, Polityki Gospodarczej, Gospodarki 

Komunalnej, Skarbu, Środowiska. 

 
Pani Teresa Blacharska, Skarbnika Miasta Gdańska\ 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 
powiedziała m.in., Ŝe dochody zostały skalkulowane na poziomie 2 miliardy 719 
milionów złotych. Wydatki w wysokości 2 miliardy 709 milionów złotych. W związku 
z tym planowana jest nadwyŜka budŜetowa na rok 2013 w wysokości 9 milionów 827 
tysięcy złotych. 
 
W załoŜeniach do projektu budŜetu na rok 2013 przyjęto wzrost dochodów 
bieŜących na poziomie 7,9 %. W szczególności znaczący jest wzrost w podatkach i 
opłatach lokalnych ze względu na planowane do oddania w tym roku inwestycje. 
Przede wszystkim przedsiębiorcy płacą podatek od nieruchomości od nowego roku 
kalendarzowego po roku, kiedy została oddana inwestycja do eksploatacji. Przyjęto 
równieŜ załoŜenia wzrostowe w podatku dochodowym od osób fizycznych na 
podstawie zawiadomienia Ministra Finansów, przy uwzględnieniu proponowanych 
zmian w zakresie ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych. Czyli zmiany 
dotyczące wprowadzenia limitu związanego z odliczaniem kosztów uzyskania 
przychodów przez twórców i artystów oraz ulga na jedno dziecko nie będzie 
stosowana, jeŜeli dochody małŜonków przekroczą kwotę 112 tysięcy rocznie. 
Oczywiście mniejsze są równieŜ dochody z mienia komunalnego o przeszło 20 
milionów złotych. Przede wszystkim dochody związane ze sprzedaŜą majątku, czyli 
gruntów miasta. 
 
Dochody ze sprzedaŜy biletów komunikacji miejskiej na etapie projektowania 
zostały przyjęte na bazie roku 2012. Natomiast dotacje na zadania własne, czyli 
przede wszystkim dotacje z Unii Europejskiej są o 200 milionów złotych niŜsze niŜ 
w bieŜącym roku z uwagi na kończenie się realizacji naszych zadań inwestycyjnych, 
i dotacje na zadania zlecone mamy teŜ mniejsze o 7 milionów złotych. 
 
Przewidziane wydatki na inwestycje to 843 miliony złotych. Ujęte zostały w 
wydatkach bieŜących wydatki związane z gospodarką odpadową. Zapomniałam 
powiedzieć, Ŝe po stronie dochodowej i wydatkowej zaplanowano kwotę 41 
milionów 400 tysięcy złotych. Są to dochody z opłat związanych z odbieraniem 
odpadów od gospodarstw domowych. 
 
Wzrastają wydatki w budŜecie miasta na obsługę długu, ponad 32 miliony złotych, 
to m.in. 20 milionów związane z poręczeniem dla Międzynarodowych Targów 
Gdańskich. 
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Biorąc pod uwagę wpływy ze sprzedaŜy biletów komunikacji miejskiej, wydatki 
związane z zakupem usług przewozowych, do komunikacji miejskiej dopłacamy 155 
milionów złotych. 
 
Planowany dług na koniec roku będzie wynosił kwotę 1 miliard 275 milionów 
złotych, to jest wskaźnik w dochodach ogółem prawie 47%, koszty obsługi 7, 6%, 
przy wskaźniku 15%.  
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do projektu budŜetu dla Zarządu Dróg i Zieleni. 
 
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie ZDiZ powiedział m.in., Ŝe najbardziej istotne wydatki w sensie wydatków 
rodzajowych, kwot przeznaczonych na poszczególne działania, to kwota globalna, 
wyjściowa planu na 2013 rok wynosi 123, 7 miliona złotych. Kwota na dzień 
dzisiejszy w planie wydatków, to kwota 132, 6 miliona złotych, gdzie zawsze w 
ciągu roku trochę zwiększamy nasze wydatki z przychodów.  
 
NajwaŜniejsze pozycje: 
 
• Naprawy nawierzchni dróg, chodników itd. – kwota w tym roku 26, 9 miliona 

złotych, w planie wyjściowym na 2013 rok kwota 21, 7 miliona złotych, i w 
zasadzie poszczególne pozycje wydatków są zbliŜone do planu wydatków 
tegorocznych. Kilka pozycji się róŜni, zaraz powiem, dlaczego. 

• Obiekty inŜynierskie – z kwoty 3 milionów na kwotę 4, 9 miliona złotych, i to 
jest Sobieszewo, gdzie remont rozpoczyna się w tym roku i kontynuacja w roku 
przyszłym, w zakresie dwóch rodzajów robót, czyli remontu pontonów, Ŝeby 
uzyskały świadectwo do pływania i remontu pomostu. 

• Oświetlenie obwodnicy. Jak Państwo wiecie w tym roku zwlekaliśmy tak długo 
jak mogliśmy, ale juŜ od miesiąca października płacimy za oświetlenie 
obwodnicy na terenie gminy miasta Gdańska. I płacimy zarówno za utrzymanie 
techniczne, jak i za energię elektryczną. W przyszłym roku jest to kwota 
wydatków około 820 tysięcy złotych, czyli znacząca. Tutaj podam jeszcze taką 
informację, Ŝe rozwijamy nowoczesne metody sterowania oświetleniem 
ulicznym w postaci reduktorów, sterowanie komputerowe itd. i mimo, Ŝe 
przyrost mocy następuje dosyć duŜy, bo to jest nie tylko obwodnica, ale to są 
nowe inwestycje tegoroczne, które będą oddane w tym roku, a koszty będą w 
przyszłym roku. Myślę tu o Słowackiego – odcinku środkowym, lotniskowym, 
Trasie W-Z, Hawla itd. Globalna kwota wydatków na energię elektryczna się nie 
zwiększa i myślę, Ŝe to jest dosyć pozytywna jakby przesłanka. 

• Jest pewna róŜnica w wydatkach w zakresie przeprawy Wisłoujście, bo w tym 
roku prom kursował od maja, w przyszłym roku będzie kursował cały rok, i to 
jest wzrost wydatków, a to jest teŜ i wzrost przychodów. 

• Pojawia się nowa pozycja w wydatkach, to są oczywiście śmieci. I to jest duŜa 
pozycja, bo to jest kwota 41, 5 miliona złotych. Jest zwiększony koszt 
utrzymania ZDiZ, właśnie z tego powodu, Ŝe zatrudnić musimy nowych ludzi, 
nowe obiekty, nowe wyposaŜenie itd., więc to jest jakby przyczyna przejęcia 
przez nas dodatkowej działalności, czyli tzw. gospodarki odpadami.  
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Łączny plan wydatków na 2013 rok, z uwzględnieniem gospodarki odpadami wynosi 
167 milionów 330 tysięcy złotych. Nie mówię oczywiście o wydatkach 
inwestycyjnych, mówię o wydatkach bieŜących, bo wydatki inwestycyjne, które teŜ 
przekuwamy na zadania w części, o nich będzie mówiła pani dyrektor Kuś.  
 
Natomiast, jeśli chodzi o przychody, to jest tutaj kilka róŜnic, w wykonaniu 2012 a 
projektem planu 2013. Pierwsza róŜnica tj. wzrost przychodów z tytułu dzierŜawy 
infrastruktury tramwajowej. To jest to, co powstało, jako nowe w ramach 
Gdańskiego Projektu Komunikacji Miejskiej, są nowe torowiska jest wyŜszy czynsz 
dzierŜawny. Pojawiła się w trakcie tego roku, a juŜ będzie kontynuowana w roku 
przyszłym od 1 stycznia opłata za korzystanie z przystanków komunikacji zbiorowej 
i to jest kwota 2, 1 miliona złotych. Uszczupliły się wpływy z tytułu odliczenia 
podatku VAT od zadań GPKM, tj. mniej o 6, 1 miliona złotych. 
 
Jeśli chodzi o poziom prognozowanych wpływów z takich klasycznych opłat, jak 
opłaty za zajęcie pasa drogowego z róŜnych powodów i opłaty za parkowanie, to 
poziom jest lekko wyŜszy w roku przyszłym. Oczywiście ten poziom będzie, jeśli 
chodzi o parkowanie duŜo wyŜszy, jeŜeli wejdą nowe strefy, z tym, Ŝe one 
wymagają równieŜ pewnych nakładów inwestycyjnych, jak np. m.in. zakup 
urządzeń. 
 
Oczywiście przychód w znacznej kwocie, ale to jest przychód, który się pokrywa po 
stronie wydatków, to są opłaty za śmieci w kwocie 41, 4 miliona złotych.  
 
Spada przychód w wysokości kilkudziesięciu tysięcy złotych z tytułu sprzedaŜy 
złomu. To są po prostu odzyskane stare torowiska przy realizacji, GPKM oddane na 
złom. Globalnie przychody na 2013 rok zaplanowane w porównaniu do 2012 roku 
wynoszą 81, 5 miliona złotych – planowane na 2013, a wykonanie 2012 roku 46, 8 
miliona złotych, a ta róŜnica to właśnie dodatkowe zadanie związane z gospodarką 
odpadami. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania do przedstawiciela ZDiZ? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Jest zapisane, Ŝe gospodarka odpadami będzie wynosiła 41 milionów złotych, w tym 
te 3 miliony złotych - koszty systemu, czyli w sumie za pół roku to jest koszt 41 
milionów złotych? 
  
Pan Mieczysław Kotłowski, Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni 
Tak, to jest kwota od lipca do grudnia 2013. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Jak dobrze pamiętam, to za cały 2012 rok gospodarka odpadami wynosiła 56 
milionów złotych? Skąd w związku z tym ten duŜy przyrost? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
W tym roku tego w ogóle nie ma w budŜecie.  
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Na prezentacji naszej, według naszych danych zebranych od firm, to my 
szacujemy, Ŝe taki jest koszt na rynku na dzień dzisiejszy. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
To skąd jest taki znaczący przyrost w tych szacunkach? 
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Gabaryty, odpady zielone plus system. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
System kosztuje 3 miliony. Skąd wyszła róŜnica przeszło 30 milionów złotych? 
 
Pani Radna Maria Małkowska 
Przy uchwale „śmieciowej” na ten temat będziemy rozmawiać. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie będziemy rozmawiać, bo w dniu dzisiejszym uchwały nie będziemy 
procedować, gdyŜ nie weszła pod obrady Komisji. Jeśli nie ma pytań do ZDiZ, to 
proszę przedstawiciela Melioracji Gdańskich o przedstawienie projektu budŜetu na 
rok 2013. 
 
Pan Andrzej Chudziak, Dyrektor Melioracji Gdańskich Sp. z o.o. 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie Melioracji Gdańskich powiedział m.in., Ŝe zaplanowano na rok przyszły 
wydatki w kwocie 16, 8 miliona złotych i to jest porównywalne z rokiem bieŜącym, 
przy czym w ciągu roku ze środków Funduszu Ochrony Środowiska uzyskujemy 
dodatkowe środki, które pozwalają nam na rozwinięcie utrzymania systemów 
otwartych. Myślę, Ŝe podobnie będzie w roku przyszłym i pozwoli to nam pracować, 
jeśli oczywiście nie będzie Ŝadnych katastrof, wielkich powodzi, to będziemy w 
stanie utrzymać w miarę na przyzwoitym poziomie obecny system melioracyjny, 
który posiadamy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma. Niemniej trzymamy za Was kciuki 
odnośnie utrzymania nowych zbiorników retencyjnych, które macie utrzymywać. 
 
Pan Paweł śmuda - Trzebiatowski, Dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie DRMG powiedział m.in., Ŝe plan inwestycyjny ogółem na rok 2012, to 201 
milionów złotych. Na 30 września 2012 wykonanie mieliśmy 130 milionów złotych. 
Jest to realizowane zgodnie z wydziałem koordynującym Wydziałem Programów 
Rozwojowych. Modernizacje planowane w wysokości 14 milionów złotych, 
wykonanie do 30 września 8, 3 miliona złotych. Inwestycje na 2013, według 
informacji, które uzyskaliśmy z Wydziału Programów Rozwojowych to 83 miliony 
złotych, w tym modernizacje, czyli remonty szkół 12 milionów złotych. Dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do projektu budŜetu dla 
GZNK. 
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Pani Danuta Lewandowska, Główny Księgowy Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych, 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie GZNK powiedziała m.in., Ŝe planowany budŜet na rok 2013 kształtuje się 
następująco: 
Przychody ogółem 166 milionów 107 tysięcy złotych, z czego przychody z tytułu 
czynszów za lokale mieszkalne na poziomie 82, 5 miliona złotych, z lokali 
uŜytkowych na poziomie 19 milionów złotych, z innych tytułów, typu garaŜe, tereny 
zielone, schrony, ogrody, itp. 3 miliony złotych. Wpływy z tytułu świadczeń, czyli z 
opłatami niezaleŜnymi od wynajmującego, za wodę, kanalizację, centralne 
ogrzewanie, ciepłą wodę kształtują się na poziomie 51 milionów 674 tysięcy 
złotych. Muszę tylko tutaj w tym miejscu nadmienić, Ŝe jeszcze nie zostały 
uwzględnione stawki za wywóz śmieci od lokali, które będą dopiero uchwalone przy 
uchwale „śmieciowej”. 
 
Koszty są teŜ mniej więcej na tym samym poziomie, dlatego, Ŝe u nas przychody 
muszą równowaŜyć się z kosztami, i teŜ są na poziomie 166 milionów, z czego 
najwięcej wydatkujemy na opłaty niezaleŜne od wynajmującego, czyli one się 
równowaŜą po stronie przychodów i kosztów w granicach 31 milionów. 
 
W zakupach pozostałych, czyli typu sprzątnie, wywóz śmieci, wywóz śmieci 
nietypowych, wywóz ścieków koszty kształtują się na poziomie 29 milionów. Jest 
jeszcze jedna kwota, którą płacimy, jako zaliczki do Wspólnot Mieszkaniowych, 
gdzie są lokale gminne, one są na poziomie 14 milionów 300 tysięcy złotych. 
Dotacji z gminy GZNK nie dostaje, więc funkcjonuje na bazie wpływów, które 
uzyskuje od najemców. 
 
Remonty są przewidywane, w tej chwili na poziomie 24 milionów 115 tysięcy 
złotych. Przy zmianie planu, który mamy złoŜyć 14 grudnia przewidujemy wzrost na 
remonty o kwotę 1, 7 miliona złotych, czyli ogółem remonty na kwotę 25, 9 miliona 
złotych. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Głosów w dyskusji nie ma, przechodzimy do Wydziału Programów 
Rozwojowych. 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie WPR powiedziała m.in., Ŝe wydatki, to głównie wydatki inwestycyjne w 
kwocie 1 miliard 200 milionów złotych. Dochody to kwota ponad 611 milionów 
złotych. Wydatki bieŜące wydziału to kwota ponad 3, 5 milionów złotych, z czego 
2, 5 miliona złotych to są odsetki od rozterminowania płatności. Pozostały milion 
złotych tj. wkład własny do projektów miękkich lub inne wydatki bieŜące związane 
z pozyskiwaniem opracowań, analizy opracowań studialnych.  
 
Jeśli chodzi o strukturę wydatków na przyszły rok to 574 miliony zostały 
przeznaczone na transport i komunikację, co stanowi 75% wydatków 
inwestycyjnych. Kwota 113 milionów złotych finansująca projekty z zakresu 
kultury, to 15% wydatków inwestycyjnych. Pozostałe 10% wydatków rozkłada się w 
następujący sposób: 11 milionów złotych na gospodarkę komunalną i ochronę 
środowiska, w tym przebudowę i modernizację zbiorników retencyjnych. Projekty 
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rewitalizacyjne, to kwota 7, 6 miliona złotych, edukacja 22, 5 miliona złotych, 
turystyka i sport 23, 4 miliona złotych. Jak widać gro pieniędzy idzie na transport i 
kulturę. Tak naprawdę przyszły rok to jest kończenie projektów finansowanych z 
funduszy Unii Europejskiej, w jeszcze obecnie trwającej perspektywie 
finansowania, a juŜ na pewno będziemy przygotowywać się do nowej perspektywy 
finansowania. 
 
Jeśli chodzi o porównanie z tym rokiem, to odnotowujemy wysoki spadek środków 
inwestycyjnych, bo programy inwestycyjne w duŜej mierze pokończyły się, i w 
przyszłym roku będziemy je rozliczać finansowo, jak m.in. Trasa Sucharskiego, 
GPKM III A. Kontynuować będziemy IV etap w ramach zadania Trasa Słowackiego. 
Natomiast z nowych zadań, to tak globalnie: rozpoczniemy budowę nowej szkoły. 
Będziemy juŜ przygotowywać się do rozpoczęcia Gdańskiego Projektu Komunikacji 
Miejskiej Etap IIIB.  
 
Tutaj dobra wiadomość, w piątek pojawiła się aktualizacja listy indykatywnej 
projektów kluczowych, w ramach programu operacyjnego „Infrastruktura i 
Środowisko”, gdzie spotkały nas dwie spodziewane niespodzianki, czyli, po 
pierwsze zwiększono dofinansowanie na Trasę Słowackiego, i juŜ tylko przed nami 
konsumowanie tej kwoty w postacie aneksu do umowy o finansowanie. I tak, jak 
obiecano jest to kwota ponad 30 milionów złotych oraz druga niespodziewana 
niespodzianka, tj. przeniesienie GPKM Etap IIIB, czyli budowa nowej linii 
tramwajowej na Piecki. Ten projekt został przesunięty z listy rezerwowej na listę 
podstawową. W tej chwili juŜ mamy zielone światło i do końca 2015 roku przed 
nami zadanie zrealizowania tego projektu, równolegle z Koleją Metropolitalną. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania do tego zakresu? 
 
Radny Paweł Czerniewski – członek Komisji 
Odnośnie projektu GPOKM IIIB, czy te środki wystarczą na wersję pełną, czyli 
równieŜ z przebudową ul. Bulońskiej, czy tylko na Rakoczego? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
O ile wiem projektowana jest przebudowa skrzyŜowania Bulońska - Rakoczego. 
 
Radny Paweł Czerniewski – członek Komisji 
SkrzyŜowania tak, ale czy jest pełna wersja z przebudową ul. Bulońskiej, bo są 
dwie wersje, jedna pełna z przebudową z pętlą na ul. Bulońskiej a druga, bez, czyli 
okrojona? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie potrafię tego powiedzieć, ale wydaje się, Ŝe to jest w tej wersji okrojonej. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pomysł był taki, Ŝe o ile w przetargu będą oszczędności na tym projekcie bez 
Bulońskiej, gdyby się okazało, Ŝe wystarczy środków na całość, to wtedy z 
Bulońską. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Trasa Słowackiego. Dla którego odcinka jest to dofinansowanie? 
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Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Do całego projektu, więc wszystkie wydatki kwalifikowane, czyli trzy zakończone 
zadania i czwarte… 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Tunel teŜ jest z projektu Słowackiego, jaka to jest kwota? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Łącznie dostaliśmy zwiększenie o ponad 250 milionów złotych, i jeśli chodzi o 
spływ tych środków, to w formie refundacji poniesionych wydatków, bo faktycznie 
będą wydatki za etapy I, II i III, sukcesywnie ta zwiększona kwota juŜ równolegle z 
realizacją czwartego etapu, który ma się skończyć do końca 2014 roku. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Kwota projektu rośnie? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Poziom dofinansowania wzrósł z 66% wydatków kwalifikowanych do 85%, i to jest ta 
kwota te 250 milionów złotych do całej wartości. Wartość projektu jest 1 miliard 
402 miliony. Nie wszystkie wydatki są kwalifikowane, bo teŜ jest kwestia 
przeliczania gruntów. No nie mniej, to, co dostaliśmy tj. maksymalna kwota 
dofinansowania do wydatków kwalifikowanych. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czyli uwalniamy środki? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Tak, stąd ten tramwaj jeszcze. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Jaką dokumentacją dysponujemy, w jakim zakresie na projekt dotyczący tramwaju 
na Piecki Migowo? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W tej chwili jest zlecony na całość plus wniosek aplikacyjny. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Projekt budowlany juŜ jest? 
 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. Jest zlecony. Pozyskany będzie w połowie przyszłego roku z pozwoleniem na 
budowę, tak, Ŝe myślę, Ŝe do końca przyszłego roku mamy szansę właściwie na 
rozstrzygnięcie przetargu na wykonawcę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do następnego 
wydziału. 
 
Pani Katarzyna Auksztol  – Wydział Polityki Gospodarczej 
Przedstawiając informację na temat projektu budŜetu na rok 2013 w zakresie 
Wydziału Polityki Gospodarczej powiedziała m.in., Ŝe wydział                                 
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zaplanował dochody w wysokości 20 milionów 600 tysięcy złotych, natomiast 
wydatki na poziomie 56 milionów 839 tysięcy złotych. W tym wydatki majątkowe 
stanowią kwotę 52 milionów 199 tysięcy złotych, natomiast wydatki bieŜące w 
wysokości 4 milionów 640 tysięcy złotych. Wydatki są niŜsze w stosunku do roku 
bieŜącego o koło 8,5%. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do następnego wydziału. 
 
Pana Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM, 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie WGK powiedział m.in., Ŝe w wydziale zaplanowano dochody na poziomie 
138 milionów 711 tysięcy złotych. Natomiast wydatki na poziomie 323 miliony 589 
tysięcy złotych, tj. mniej więcej o niecałe 3% wzrostu. Jeśli chodzi o poszczególne 
pozycje naszego budŜetu, to warto wymienić tutaj tak istotne pozycje jak 
transport publiczny. Tutaj zaplanowaliśmy wzrost mniej więcej o 3,8%. Wynika to z 
umowy zawartej na transport, rekompensaty dla naszych przewoźników, w tym 
oczywiście wartość usług przewozowych tj. mniej więcej wartość 274, 5 miliona 
złotych. W ramach naszego wydziału zaplanowaliśmy teŜ kwotę w wysokości około 
1, 3 miliona złotych na realizację czterech programów mobilności aktywnej. 
Przypomnę, Ŝe jest to program Mimoza, on juŜ się właściwie kończy i trzy następne 
programy, m.in. ABC Multimodal.  
 
W ramach wydatków teŜ warto zwrócić uwagę na wydatki związane z wydatkami na 
kanalizację deszczową, o których juŜ pan Dyrektor Chudziak mówił. Tutaj mamy 
zaplanowane niecałe 15 milionów, no i na utrzymanie ogrodu zoologicznego 
zaplanowaliśmy około 9 milionów 883 tysiące złotych, tj. mniej więcej o 4, 7% 
wydatków więcej niŜ w 2012 roku 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do następnego wydziału. 
 
Pan Tomasz Lechowicz, Dyrektor Wydziału Skarbu UM, 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie WS, powiedział m.in., Ŝe zaplanowano dochody w wysokości ponad 133 
milionów złotych, są to dochody ze sprzedaŜy nieruchomości. To, co państwa 
najbardziej interesuje, planujemy sprzedać około 1600 lokali mieszkalnych bez 
przetargu na rzecz najemców i w dalszym ciągu oferujemy w przetargach zbycie 
nieruchomości komunalnych. Sytuacja na rynku jest dość powszechnie znana, ale 
przypomnę, Ŝe mimo wszystko dość bogatej i szerokiej oferty, niestety 
nieruchomości nie cieszą się zbyt duŜym zainteresowaniem. Natomiast dochody są 
robione z tytułu uŜytkowania wieczystego i w ramach przekształcenia uŜytkowania 
wieczystego na własność i to stanowi o tym, Ŝe wydział realizuje zaplanowane 
dochody. Co do wydatków, to przede wszystkim są to elementy związane z 
odszkodowaniami za nieruchomości przejęte pod drogi, jak równieŜ, jako skutki 
planów zagospodarowania przestrzennego. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do następnego wydziału. 
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Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska UM, 
Przedstawiając informację na temat budŜetu miasta Gdańska na rok 2013 w 
zakresie WŚ powiedział m.in., Ŝe jest to kolejny rok, gdzie mamy mniejsze wpływy 
z opłat środowiskowych w wskutek funkcjonowania sortowni na Szadółkach. W 
przyszłym roku wpływy szacujemy na poziomie 11 milionów złotych, i całą kwotę 
chcemy wydać na cele środowiskowe. Zaplanowaliśmy 2, 5 miliona złotych 
pozostawić w Wydziale Środowiska na te cele, pozostałe kwoty tj. w Wydziale 
Polityki Społecznej 400 tys. zł., w Wydziale Zarządzania Kryzysowego 75 tys. zł., w 
Wydziale Gospodarki Komunalnej około miliona złotych. Na ZOO i Zarząd Dróg i 
Zieleni planujemy wydać ponad milion złotych na cele środowiskowe. Gdyby były 
pytania, bardzo proszę. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Proszę o pytania do dyrektora Lorka. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Panie dyrektorze. Czy ma pan zwiększone środki w Wydziale w związku z nowym 
systemem odbioru śmieci? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska UM, 
Tak. Przewidzieliśmy na edukację ekologiczną w granicach 500 tysięcy złotych. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czy juŜ wiadomo konkretnie, na co to będzie wydane? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska UM, 
Tutaj będziemy musieli konsultować się z Wydziałem Gospodarki Komunalnej. Ta 
kwota została zabezpieczona w WGK i wraz z ZDiZ będziemy definiować w 
przyszłym roku, w jakim zakresie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
MoŜe inaczej zadam pytanie. W tych rejonach miasta, gdzie juŜ działa selektywny 
system, to, jakich uŜywaliście narzędzi, np. ulotek? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału  Środowiska UM, 
Tak. Była bezpośrednia dystrybucja do skrzynek. Wydaliśmy na tą całą kampanię 
mokre - suche, to była kampania bezpośrednia, wyniosła nas niecałe 50 tys. 
złotych. Ulotki do skrzynek, plakaty w komunikacji publicznej, komunikaty w radiu 
i telewizji i Ŝeśmy tych wszystkich operatorów jeszcze wyposaŜyliśmy w nalepki, 
oznakowania pojemników oraz Ŝółtych karteczek tam, gdzie nie jest prowadzona 
selektywna zbiórka. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
Nie ma więcej pytań. Zamykam dyskusję.  
Przechodzimy do głosowania projektu budŜetu na rok 2013 - w zakresie działania 
Komisji. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na rok 
2013 – druk nr 710 - w zakresie działania Komisji. 

 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu na rok 2013 – w zakresie 
działania Komisji – zawarty w druku nr 710. Opinia Nr 41-18/229/105/2011 
 

 

PUNKT - 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – 
druk nr 727– w zakresie działania Komisji. Oryginał druku nr 727 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku.  
Sprawa: BRMG - S.0006.290.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 727. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 727 – w 
zakresie działania Komisji. 
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 727 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 41-
18/230/106/2012 
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PUNKT - 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 – druk nr 728– w zakresie 
działania Komisji. Oryginał druku nr 728 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.291.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na rok 2012 – druk nr 728 – w zakresie działania Komisji.  
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 728 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 41-
18/231/107/2012 

 

PUNKT – 4.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie podziału obszaru Gminy 
Miasta Gdańska na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz wyznaczenia punktu 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 730. Oryginał druku 
nr 730 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
listopada 2012 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.293.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedział m.in., Ŝe jak juŜ Państwa 
informowaliśmy wcześniej, dokonaliśmy analizy. Analiza zakładała podział miasta 
na 4, 6 i 9 sektorów. Analiza ekonomiczna wykazała, Ŝe jest równica między stawką 
usługi między ilością 9 i 6 sektorów. Tej róŜnicy nie ma między 6 a 4 sektory. 
Wynika to z tego, Ŝe Ŝeby świadczyć usługi trzeba posiadać pewien bazowy 
potencjał. I ten potencjał trzeba zwiększyć, kiedy chce się realizować usługi juŜ w 
podziale na mniejsze sektory 9 sektorowe. Inaczej rozkłada się koszt jednostkowy 
tego potencjału urządzeń i środków, które trzeba tam zabezpieczyć. Stąd, Ŝeby 
zachować równieŜ warunki konkurencyjności, bo zaleŜy nam na tym, Ŝeby równieŜ 
małe firmy mogły się konsolidować i składać oferty na świadczenie usług. Nasza 
rekomendacja i projekt uchwały dotyczy podziału miasta na 6 sektorów. 
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Te sektory równieŜ były analizowane znowu w dwóch wariantach. Po pierwsze w 
podzielane według granic administracyjnych dzielnic. Po drugie według granic 
naturalnych, ale z uwagi na to, Ŝe i w ocenie przedsiębiorstw, z którymi 
konsultowaliśmy, i z naszych doświadczeń wynika, Ŝe granice administracyjne są 
bardziej czytelne. To znaczy nie ma znaczenia dla przedsiębiorstw, czy to jest 
podział według granic administracyjnych, czy naturalnych, a podział według granic 
administracyjnych jest bardziej czytelny w układzie danych, które posiada miasto, 
bo przypomnę, Ŝe miasto pracuje na bazie swoich rejestrów. W związku z tym 
zaproponowaliśmy, aby te 6 sektorów było oparte równieŜ na podziale granic 
administracyjnych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielny Wrzeszcz Górny  
Chciałabym się wypowiedzieć odnośnie tego druku i odnośnie właściwie wszystkich 
druków, co do zasady… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przepraszam bardzo. Procedujemy druk nr 730, więc proszę zadawać pytania 
dotyczące tego projektu uchwały. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Myśmy, jako wszystkie zarządy Rad Dzielnic i Osiedli w Gdańsku, wszystkie 28 Rad 
Dzielnic i Osiedli otrzymało ten druk uchwały w środę 21 listopada. śeby móc go 
zaopiniować w Radach Dzielnic i Osiedli statutowo potrzebujemy 7 dni. Niestety nie 
jesteśmy w stanie tej opinii wydać na sesję. Wnioskuję, zatem i złoŜyłam taki 
wniosek do Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska Pana Oleszka o nie głosowanie 
tego druku przez Państwa radnych na najbliŜszej sesji. Dlatego prosimy o nie 
głosowanie tego projektu uchwały przez Komisję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na Komisji nie mogę przełoŜyć tego głosowania, poniewaŜ projekt uchwały został 
wniesiony pod obrady Komisji i procedujemy według przyjętego porządku obrad.  
Nie ma więcej głosów, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie podziału obszaru Gminy Miasta Gdańska na 
sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości oraz wyznaczenia punktu selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych – druk nr 730. 
 
Głosowanie: Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 
730. Opinia Nr 41-18/232/108/2012 
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PUNKT – 4.2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, połoŜonych na terenie Gminy 
Miasta Gdańska, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne – druk nr 731. Oryginał druku nr 731 stanowi załącznik do protokołu 
z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku.  Sprawa: BRMG - 
S.0006.294.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedział m.in., Ŝe zgodnie ze zmiana 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach miasto ma bezwzględny 
obowiązek przejąć na siebie cięŜar odbioru odpadów z nieruchomości 
zamieszkałych. Natomiast moŜe równieŜ w drodze uchwały rady miasta podjąć 
uchwałę o objęciu tym obowiązkiem równieŜ nieruchomości niezamieszkałych. 
Nasze analizy wykazały, Ŝe w celu ochrony strumienia i zachowania zasad porządku 
w mieście, a więc przeciwdziałania podrzucania odpadów pomiędzy właścicielami 
nieruchomości róŜnych kategorii naleŜy rekomendować radzie miasta podjęcie 
uchwały, która zobowiązywałaby do włączenia w sferę usług miasta równieŜ 
właścicieli nieruchomości niezamieszkałych. Jest to akt prawa miejscowego, w 
związku z tym właściciele nieruchomości niezamieszkałych nie mogą nie realizować 
tej uchwały rady miasta i muszą wnosić opłatę miastu, podobnie jak to się ma w 
przypadku nieruchomości zamieszkałych. Przy czym tu jest róŜnica, ta opłata 
dotyczy odbioru pojemników, co będzie przedmiotem odrębnej uchwały.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
 
Natomiast, wracając jeszcze do kwestii terminu przekazania druków - projektów 
uchwał do Rad Dzielnic i Osiedli, Pani Lidio proszę wyjaśnić z Panem Prezydentem 
Lisickiem. 
 
Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 731. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 731. Opinia 
Nr 41-18/233/109/2012 
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PUNKT – 4.3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi - druk nr 732. Oryginał druku nr 732 stanowi załącznik 
do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku.  Sprawa: 
BRMG - S.0006.295.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedział m.in., Ŝe ta uchwała 
powstała ze zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która 
zobowiązuje nas, aby niektóre zapisy dotychczasowego regulaminu utrzymania 
czystości i porządku przenieść do tej uchwały. Czyli ta uchwała odpowiada na 
pytanie, co w zamian za opłatę miasto będzie świadczyć, jaki zakres usług będzie 
świadczyć na rzecz swoich mieszkańców, i równieŜ w tym wypadku właścicieli 
nieruchomości niezamieszkałych, a więc ten obszar ustaleń tej uchwały został 
wyjęty z uchwały, która mówi o regulaminie utrzymania czystości i porządku. Ta 
uchwała mówi o tym, Ŝe w ramach tej opłaty leziemy odbierać, po pierwsze 
wszystkie odpady z nieruchomości zamieszkałych w podanej strukturze strumieni. 
Czyli będziemy odbierać odpady mokre, suche, zielone, wielkogabarytowe, 
przeterminowane leki, zuŜyte opony, odpady niebezpieczne.  
 
Natomiast od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych będziemy odbierać do 
wysokości zadeklarowanej. Przy czym zadeklarowana ilość odpadów nie moŜe być 
niŜsza niŜ norma ustalona z kolei w tym duŜym regulaminie, czyli kolejnej uchwale 
rady miasta. I tutaj z kolei odbieramy juŜ tylko i wyłącznie odpady bytowe w 
podziale na mokre i suche. Nie będziemy juŜ z tych nieruchomości 
niezamieszkałych odbierać pozostałych frakcji odpadów. 
 
Ta uchwała równieŜ precyzuje, jakie będą częstotliwości odbioru tych odpadów, 
przy czym, zgodnie z ustaleniami zarządzającego tym systemem, czyli Zarządu 
Dróg i Zieleni myśmy wpisali tu te częstotliwości minimalne, które ostatecznie będą 
określone w harmonogramie ustalonym przez ZDiZ na skutek zawartej umowy 
zaświadczenie usług odbioru odpadów komunalnych. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Proszę powiedzieć jak będzie traktowany ogródek działkowy? Czy ogródek 
działkowy będzie traktowany, jako nieruchomość zamieszkała, czy nie zamieszkała, 
czy on w ogóle nie istnieje w ramach tego systemu? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Co pan nazywa ogródkiem działkowym? 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Ogród, który podlega ustawie o rodzinnych ogrodach działkowych. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest nieruchomość niezamieszkała.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Musi mieć odrębną umowę na wywóz śmieci. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Ale odrębna umowa z rodzinnym ogrodem działkowym, czy z działkowcem? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie mówimy o umowach, mówimy o uchwałach, a to jest nieruchomość 
niezamieszkała. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Jeszcze raz wracam do naszego wniosku, który złoŜyłam do Przewodniczącego Rady 
Miasta Gdańska. Raz jeszcze pragnę Państwu zwrócić uwagę, Ŝe jest to dokument, 
który szczegółowo reguluje zapisy, w jaki sposób będą odbierane odpady i to jest 
bardzo waŜne i Rady Dzielnic i Osiedli ustosunkowywali się do tego przez pół roku. 
Państwo nam zostawiacie 7 dni, gdzie nawet nie moŜemy na sesji postawić tak 
waŜnego dokumentu i dlatego wnoszę, Ŝebyście Państwo Radni na najbliŜszej sesji 
tych druków nie głosowali.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę Pani. Dzisiaj mamy posiedzenie Komisji a nie sesję Rady Miasta Gdańska. My 
jesteśmy odrębnym organem Rady, a w Pani sprawie proszę wyjaśnić z Panem 
Prezydentem Lisickim. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Mam pytanie do § 3 projektu uchwały – druk nr 732 odnośnie częstotliwości 
odbierania poszczególnych frakcji odpadów. Pytanie do Pana Dyrektora Skurasa. 
Przewiduje się odbieranie odpadów mokrych, suchych oraz niesegregowanych, czyli 
tak: jeden raz w tygodniu z budynków jednorodzinnych i nie rzadziej niŜ 3 razy w 
tygodniu z nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi innymi niŜ 
jednorodzinne, i trzecia sprawa zabudowanych pozostałymi budynkami 
mieszkalnymi - nie rzadziej niŜ 2 razy w tygodniu. Czy mógłby Pan wytłumaczyć, 
jaka jest logika takiego podziału, tej częstotliwości, co to znaczy w praktyce dla 
mieszkańców?  
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi w 
ZDiZ 
Odnośnie zabudowanych budynkami jednorodzinnymi - to jest najmniejsza 
częstotliwość, jaka w systemie została ustalona, raz w tygodniu. Zgodnie z 
normami gromadzenia odpadów wyszło, Ŝe ten odbiór jeden raz w tygodniu jest 
wystarczający. Pojemniki 120 litrowe na odpady suche, 60 litrowe na odpady mokre 
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i te pojemni powinny zapewnić miejsce na ilość wytworzonych odpadów. Myślę, Ŝe 
tutaj nie trzeba więcej wyjaśniać. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
To jest dla domków jednorodzinnych, a jak to będzie na przykład w spółdzielniach 
mieszkaniowych? 
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi w 
ZDiZ 
Odpowiadając na pytanie, powiedział m.in., Ŝe spółdzielnie, czyli kamienice jak 
równieŜ bloki mieszkalne, standardowo ustaliliśmy dla całego miasta nie rzadziej 
niŜ dwa razy w tygodniu. Pojemniki dla kaŜdego punktu gromadzenia wychodzą z 
norm gromadzenia odpadów w zaleŜności od liczby mieszkańców, które są dla 
danej nieruchomości. To nie znaczy, Ŝe załoŜenie na pozostałych rejonach 2 razy w 
tygodniu będzie standardowe i nie będzie nic więcej. KaŜdorazowo właściciel 
będzie rozpatrywał, czy bardzo wysokie bloki, typu falowiec na Zaspie lub Morenie, 
jest bardzo duŜo osób do jednego punktu gromadzenia odpadów i prawdopodobnie 
te normy będą czasami wyŜsze. Zapisy w projekcie uchwały są minimalnym 
standardem i nie moŜemy ich przekroczyć, czyli nie moŜemy wywozić rzadziej niŜ 
jest zapisane. Oczywiście kaŜdorazowo, tak jak powiedziałem będziemy badać 
sytuację, bo gdyby Rada Miasta teraz uchwaliła, Ŝe to jest rygor, to ZDiZ nie 
mógłby wyjechać np. na Stare Miasto w sobotę i odebrać śmieci. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Rozumiem, Ŝe zapis nie rzadziej niŜ dwa razy w tygodniu oznacza, Ŝe de facto nie 
moŜna powiedzieć, Ŝe trzy razy w tygodniu odebrać.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani radna. Powiem tak. To jest zapis, który na pewno będzie wykonywany tyle 
razy, ile będzie trzeba, Ŝeby zapewnić wywóz tych śmieci. Zapisane jest, Ŝe nie 
rzadziej niŜ 2 razy w tygodniu, ale po analizie moŜe być częściej.  
 
Proszę bardzo, Ŝeby pani wysłuchała. To jest tak samo jak zakupy do domu, bo pani 
nie wie ile pani będzie kupowała chleba do domu, bo pani nie wie ile pani zje w 
tym dniu. Tak samo ze śmieciami, bo nie wiadomo ile tych śmieci się naprodukuje, 
jeśli więcej śmieci będzie się produkować, to tak często się będzie wywozić jak 
będzie potrzeba, Ŝeby te śmieci nie zalegały. Słucham panią. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Chciałabym złoŜyć wniosek, Ŝeby ten punkt c w § 3 punkcie 1 ustępie 1 dopisać nie 
rzadziej niŜ 2 razy w tygodniu dla całego miasta, co daje moŜliwość odbierania, 
będzie moŜna wpisać w warunki przetargowe minimum 3 razy, a jeŜeli nie będzie 
takiej potrzeby, to będzie to 2 razy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani radna, złoŜyliście te uwagi do projektu uchwały i przesłaliście do 
Przewodniczącego rady, i na pewno te uwagi na sesji Rady rozpoznamy, Ŝadna 
uchwała nie zamyka poprawy tych zapisów, a mamy do lipca czas. Dziękuję bardzo.  
Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przystępujemy do głosowania. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi - druk nr 732 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 732. Opinia 
Nr 41-18/234/110/2012 
 

PUNKT – 4.4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 733. Oryginał druku 
nr 733 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
listopada 2012 roku.  Sprawa: BRMG - S.0006.296.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedział m.in., Ŝe rewolucji w tym 
projekcie uchwały nie ma. Ona dzisiaj obowiązuje i ona będzie obowiązywać do 
końca tego roku. Przy czym zasadnicza zmiana polega na wyjęciu tych uregulowań, 
które były przedmiotem poprzedniej uchwały, czyli m.in., co do zakresu i 
częstotliwości odbioru odpadów komunalnych. Natomiast to, co zostaje w tej 
uchwale, to oczywiście są jakby trzy części. Pierwsza część dotyczy gospodarki 
odpadami. Druga część dotyczy deratyzacji. Trzecia część dotyczy zwierząt 
domowych.  
 
Jeśli chodzi o sprawy związane z Gospodarką odpadami, to zasadnicze elementy 
poprzedniej uchwały zostają, czyli pozostawiamy w Gdańsku obowiązek realizacji 
segregacji źródła poprzez wysortowywanie z odpadów komunalnych odpadów 
surowcowych i donoszenie ich do gniazd surowcowych, do tych zestawów trój-
pojemnikowych i segregacji w domu na frakcję mokrą i frakcje suchą. Ten 
obowiązek pozostawiamy. No niestety ustawodawca dopuścił równieŜ, aby moŜna 
było przyjmować deklaracje mieszkańców, którzy nie chcą segregować odpadów, 
no i to niestety ma swoje konsekwencje takie, Ŝe w tej uchwale nie mogliśmy 
nadać temu systemowi dualnemu charakteru bezwzględnego. Natomiast nie 
zmieniamy kierunku działania, system dualny jest dalej, nadal oficjalnym 
kierunkiem segregacji odpadów w Gdańsku. I to jest właściwie zasadnicza część tej 
uchwały. Pozostawiamy obowiązek gromadzenia odpadów w pojemnikach, 
natomiast pozostawiamy równieŜ moŜliwość stosowania worków, np. w przypadku 
odpadów zielonych, czy teŜ w przypadku konieczności jakiejś okazjonalnej 
nadwyŜki odpadów po to, aby nie zmieniać pojemnika, który tak naprawdę jest 
właściwie dobrany a odpad pojawia się np. raz w roku, dwa razy w roku, czy raz na 
kwartał.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

 
DYSKUSJA: 
 
Radna Maria Małkowska 
Mam uwagi. Jeśli chodzi, o § 15, jeśli chodzi o tworzywa sztuczne, napisaliście nie 
rzadziej niŜ raz w tygodniu. Nie wiem, czy to jest dobre. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przepraszam bardzo tutaj będzie jeszcze autopoprawka. Otrzymaliśmy z Sanepidu 
opinię, bo jak Państwo wiecie zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku 
mieliśmy obowiązek przekazać ten projekt uchwały do Stacji Sanitarno 
Epidemiologicznej. Sanepid wniósł dwie uwagi, porządkowe tak naprawdę.  
 
Po pierwsze zmianę do § 13 punkt 2 i w związku z tym ten zapis będzie brzmiał: 
 
„2) gromadzenia zuŜytych olejów jadalnych uŜywanych w procesach 
technologicznych w szczelnych i oznakowanych pojemnikach, dostarczanych przez 
odbierających oleje, a ich wywóz udokumentować dowodem przekazania 
odpadów.” 

 

Po drugie w § 30 ust. 3 otrzymuje brzmienie:  
 

„3. UŜywane środki biobójcze przeznaczone do zwalczania gryzoni powinny 
posiadać pozwolenie wydane przez Ministra Zdrowia lub Prezesa Urzędu 
Rejestracji Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów Biobójczych 
zgodnie z obowiązującymi przepisami.” 

Te zmiany dotyczą tego, ze pojemniki szczelne powinny być oznakowane, 
natomiast druga sprawa dotyczy deratyzacji, bo myśmy zbyt ostro podeszli do 
środków stosowanych do deratyzacji i zgodnie z uwaga Sanepidu mówimy o 
środkach, które powinny posiadać pozwolenie wydane przez Ministra Zdrowia. I to 
są jakby dwie zmiany proponowane w formie autopoprawki. 
 
Radna Maria Małkowska 
Mam uwagi. Jeśli chodzi, o § 15, jeśli chodzi o papier i tworzywa sztuczne, 
napisaliście nie rzadziej niŜ raz w tygodniu. Nie wiem, czy to jest dobre. Według 
mnie powinno być raz na dwa tygodnie. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Powiem szczerze tak. Na moim osiedlu, to moŜemy wywozić nawet dwa razy w 
tygodniu. Natomiast w § 15 jest zapisane nie rzadziej, czyli częściej moŜe być 
wywoŜone.  
 
Radna Maria Małkowska 
Ja uwaŜam, Ŝeby było rzadziej, bo suchy papier i plastiki mogą leŜeć i nie ma, co 
tego raz w tygodniu wywozić, moŜna wywieźć np. raz na dwa tygodnie. 
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
A ja uwaŜam, Ŝe nie, bo np. na moim osiedlu papier i plastiki, to praktycznie 
tydzień w tydzień są gotowe do wywiezienia, butelki moŜe nie, ale papier i plastik 
tak. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Ja nie ukrywam, Ŝe to są terminy obligujące Zakład Utylizacyjny, który realizuje na 
naszym terenie te zadania.   
 
Radna Maria Małkowska 
Mam generalną uwagę. W tym regulaminie brakuje mi zakazu uŜywania środków 
chemicznych do oprysków, np. trawników i do mycia elewacji, to idzie wszystko w 
deszczówkę, a juŜ w tej chwili badania są zrobione, gdzie wynika, Ŝe mamy wody 
gruntowe juŜ zanieczyszczone. To jest bardzo istotne, bo ludzie coraz więcej 
pestycydów uŜywają nie zdając sobie z tego sprawy jak bardzo zanieczyszcza się 
kanalizację deszczową i to idzie do gruntu. Na ten temat w uchwale nie ma nic. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Szanowni Państwo. Odpowiadając na pytanie. Regulamin utrzymania czystości i 
porządku w gminie jest delegacją art. 4 ustawy o utrzymaniu porządku i czystości, 
to nie jest zbiór dowolnych przepisów. W art. 4 jest wymieniony katalog 
uregulowań. Innymi słowy. JeŜeli my wykroczymy poza katalog uregulowań, to 
będzie to powód do zakwestionowania legalności tej uchwały, dlatego, Ŝe Rada 
Gminy nie moŜe mieć kompetencji wykraczających poza regulacje ustawowe. 
Innymi słowy. To, co nie moŜe Rada Gminy moŜe Parlament Polski.  
 
Radna Maria Małkowska 
Mam prośbę, Ŝeby pan dyrektor to skonsultował. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dobrze. Skonsultuję, ale nie mam wątpliwości, bo to, o czym mówi pani radna nie 
mieści się w katalogu uprawnień Rady Miasta. 
 
Radna Maria Małkowska 
Mam jeszcze jedna generalną uwagę. JeŜeli ktoś nie zawrze umowy, jeśli chodzi o 
budownictwo jednorodzinne, czy nawet, jeśli chodzi o nieruchomości 
niezabudowane. Jakie będą konsekwencje z tego tytułu? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W obecnym stanie prawnym właściciele nieruchomości nie tylko nie będą musieli 
zawierać umów, ale teŜ będą musieli właściwie do rozwiązywania obecnie 
zawartych umów, bo jeŜeli nie rozwiąŜą umów, to będą mieli z jednej strony 
zobowiązania cywilno-prawne, a z drugiej strony obowiązek wnoszenia opłaty, bo 
posiadanie waŜnie zawartej umowy nie zwalnia właściciela nieruchomości od 
obowiązku wnoszenia opłaty. 
 
Pan Rafał Jaworski – Kierownik Działu Gospodarki Odpadami Komunalnymi w 
ZDiZ 
Według nowych przepisów nie ma obowiązku zawierania umów, jest obowiązek 
wnoszenia opłaty od razu na konto. JeŜeli tej opłaty nie uiści, to wchodzi 
Ordynacja Podatkowa. 
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Pani radna. Śmieci wyjadą zawsze, czy najemca płaci, czy nie płaci, ale ma 
obowiązek opłaty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jaki jest okres wypowiedzenia obecnych umów np. z PRSP? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To zaleŜy od zawartej umowy. To moŜe być miesiąc, trzy miesiące, a słyszałem, Ŝe 
niektóre firmy mają okres wypowiedzenia sześć miesięcy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dobrze. A czy informacja do mieszkańców na ten temat poszła, Ŝe muszą 
wypowiedzieć umowy? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Informacja tak, bo myśmy na konsultacjach społecznych wszystkich o tym 
informowali. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dobrze, ale na tych konsultacjach nie byli wszyscy mieszkańcy, to był jakiś tam 
mały procent mieszkańców. Czy to nie powinno być tak, Ŝe firmy wywozowe 
powinny być zobligowane do tego, Ŝe oni wywoŜą śmieci, ale warunki się 
zmieniają, bo trzeba dotychczasowe umowy wypowiedzieć? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Damy komunikat do mediów. Poprosimy, Ŝeby media nagłośniły, Ŝe wszystkie 
umowy powinny być wypowiedziane. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
UwaŜam, Ŝe medialnie to nie jest dobra forma. KaŜdy mieszkaniec powinien taka 
informację otrzymać na piśmi8e do domu, Ŝe będzie nowy system odpadów i 
umowy z firmami przewozowymi powinny być wypowiedziane. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Powiadamiamy, ale nie wiemy, czy ze wszystkimi wyrobimy się do końca tego roku, 
bo jeŜeli ktoś ma umowę z wypowiedzeniem sześciomiesięcznym, to musi ją 
wypowiedzieć w grudniu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
MoŜe to będą jednostki, ze taka informacja nie dotrze, ale bym prosił, Ŝeby taka 
informacja do mieszkańców poszła. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest szansa, Ŝebyśmy rozdali taka informację np. z podatkami od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Trzeba dotrzeć na czas z ta informacją, bo starsi ludzie, tak jak juŜ duŜo błędów 
popełniło m.in. z dekoderami do telewizorów. Nieuczciwe firmy ludzi starszych 
naciągają, więc my musimy z poinformowaniem ludzi o zmianie systemu 
gospodarowania odpadami od lipca przyszłego roku zdąŜyć, Ŝeby nie było naduŜyć. 
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Z tym, Ŝe panie przewodniczący tak naprawdę, jeŜeli mówimy o osobach 
fizycznych, to dotyczy tylko domów jednorodzinnych, bo wszyscy pozostali mają 
umowy zawarte poprzez zarządcę nieruchomości albo spółdzielnię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
JeŜeli zarządcy to zrobią, to mamy juŜ ten problem z głowy, ale mamy tez duŜo 
ludzi mieszkających w domkach jednorodzinnych. 
 
Radna Maria Małkowska 
Jak rozumieć zapis § 21, Ŝe właściciele nieruchomości mogą własnym transportem 
wywozić odpady? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tu faktycznie nie dopowiedziałem. To jest zasada, którą zachowujemy, a która jest 
w dotychczasowej uchwale, iŜ jest równieŜ takie prawo, czyli miasto organizuje 
punkt selektywnej zbiórki odpadów w Zakładzie Utylizacyjnym, właściwie 
organizuje to ZU działający w imieniu miasta. Częścią tego punktu selektywnej 
zbiórki odpadów są zestawy pojemnikowe. Natomiast do punktu selektywnej zbiórki 
mieszczącego się na terenie ZU, kaŜdy mieszkaniec będzie mógł, tak jak moŜe i 
dzisiaj dowozić własnymi siłami wszystkie frakcje zbierane. Przypomnę, Ŝe tam jest 
symboliczna odpłatność, chyba złotówkę za odpady surowcowe i 10 zł. - za odpady 
budowlane w ilości pół tony na pół roku. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
MoŜe praktyczniej byłoby tonę na rok, bo nie kaŜdy robi  np. remont dwa razy w 
roku. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To musielibyśmy skonsultować z Zakładem Utylizacyjnym. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
Mam pytanie do pana dyrektora Skurasa odnośnie oświadczeń. Jak to będzie 
funkcjonowało w praktyce, bo uchwały zakładają odbiór odpadów raz na dwa 
tygodnie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To będzie przedmiotem kolejnej uchwały. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
Ja wiem, ale w regulaminie tez będzie. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W regulaminie nie ma takiego zapisu. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Panie dyrektorze. Pytanie a pro po punktu selektywnej zbiórki odpadów. Dzisiaj on 
jest jeden na Szadółkach? 
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Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak.  
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Generalnie z punktu widzenia geografii mieszkańcy Przymorza, Zaspy, śabianki, 
Stogów mają do tego punktu daleko. Czy będzie próba podejścia, załoŜenia 
punktów w innych miejscach, bo jechanie z jedną oponą z Jelitkowa na Szadółki, to 
jednak wyzwanie? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Generalnie Szadółki są w punkcie centralnym. Natomiast odpowiadając na pytanie 
pana radnego, to myśmy załoŜyli, Ŝe, inaczej. Analizy wykazały, Ŝe jest mniej 
więcej miejsce na cztery punkty selektywnej zbiórki odpadów w Gdańsku, z punktu 
widzenia geografii, układu zabudowy. Planowaliśmy zrobić tyle punktów, ile jest 
sektorów. Natomiast decyzję w tej sprawie będziemy podejmować po ewaluacji 
obecnego programu, bo trzeba sobie powiedzieć, Ŝe nie wszyscy mieszkańcy będą 
akceptować lokalizacje, i nie będą akceptować równieŜ korzystanie z tych 
punktów. My nie wiemy jak się ludzie zachowają. A poniewaŜ jest to inwestycja, 
którą trzeba sfinansować, to ona musi być w duŜym stopniu efektywna, czyli 
zwrócić się po prostu. Ona musi działać. To nie moŜe być tak, Ŝe my zainwestujemy 
w tego typu punkt, a on będzie pusty. Innymi słowy musimy badać oczekiwania 
społeczeństwa w tym zakresie. I zakładaliśmy, Ŝe jeŜeli będzie taka konieczność, to 
oczywiście zrobimy takie punkty. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Analiz, konkretów moŜna się spodziewać, w jakim czasie? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JuŜ powiedziałem. Analiza wstępna wykazała, Ŝe w Gdańsku mogłyby być cztery 
punkty. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Mamy lokalizacje rozumiem? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie mamy lokalizacji, mamy ilość, co do ilości tej zabudowy. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Czyli moŜna zakładać, Ŝe na 100 tysięcy osób jeden punkt. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
No mniej więcej tak. Myśmy zakładali, Ŝe mogłoby być w kaŜdym sektorze. 
Natomiast nie wiemy, czy społeczeństwo będzie chciało, bo to teŜ jest problem 
uciąŜliwej lokalizacji, znaczy uciąŜliwego sąsiedztwa takiego punktu. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
A kiedy ta odpowiedź moŜe być/ 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Będziemy obserwować rynek i zobaczymy.  
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Będziemy pytać teŜ ludzi, czy chcą takie punkty selektywnej zbiórki mieć blisko 
zamieszkania. No i oczywiście koszty związane z organizacją punktu wszedłby 
wówczas do opłaty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję i przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Gdańska – druk nr 733 bez autopoprawki, bo autopoprawka jeszcze 
do nas nie została skierowana. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Zgłosił autopoprawkę o następującej treści: 
 
1) § 13 pkt 2 otrzymuje brzmienie: 
 

„ 2) gromadzenia zuŜytych olejów jadalnych uŜywanych w procesach 
technologicznych w szczelnych i oznakowanych pojemnikach, dostarczanych 
przez odbierających oleje, a ich wywóz udokumentować dowodem przekazania 
odpadów.” 
 

2) § 30 ust. 3 otrzymuje brzmienie:  
 

„3. UŜywane środki biobójcze przeznaczone do zwalczania gryzoni powinny 
posiadać pozwolenie wydane przez Ministra Zdrowia lub Prezesa Urzędu 
Rejestracji Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów 
Biobójczych zgodnie z obowiązującymi przepisami.” 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie miasta Gdańska – druk nr 733 wraz ze zgłoszoną autopoprawka przez 
Pana Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 733 wraz ze 
zgłoszoną przez Pana Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska  
Opinia Nr 41-18/235/111/2012 
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PUNKT – 4.5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia stawki opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami 
komunalnymi powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują 
mieszkańcy a powstają odpady komunalne – druk nr 735. Oryginał druku        
nr 735 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
listopada 2012 roku.  Sprawa: BRMG - S.0006.298.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe metoda wyliczenia 
opłaty zabudowy zamieszkałej i nie zamieszkałej jest róŜna. W zabudowie 
zamieszkałej mamy 4 metody stanowiące iloczyn odpowiednio osób do zuŜycia 
wody, powierzchni, lub ilości gospodarstw domowych. Natomiast w przypadku 
nieruchomości niezamieszkałych jest to opłata wyliczona za pojemnik. Innymi 
słowy w deklaracji właściciel nieruchomości niezamieszkałej deklaruje ile 
pojemników zamawia od miasta. I moŜe oczywiście zamówić przeliczając to według 
strumienia odpadów niesegregowanych, niestety, ale równieŜ moŜe teŜ zamówić 
według strumienia odpadów segregowanych, czyli w podziale na mokre i suche. Tu 
jest taka zachęta w tym załączniku, który jest do tej uchwały. Ten załącznik 
zawiera cenę poszczególnych pojemników. Suma opłat za pojemnik mokry i suchy 
jest mniejsza od opłaty za pojemnik niesegregowany. Stąd jest taka motywacja 
finansowa, Ŝeby jednak właściciel nieruchomości niezamieszkałej równieŜ sortował 
odpady na mokre i suche. 
 
Porównywaliśmy te opłat z innymi miastami i okazuje się, Ŝe te opłaty u nas nie są 
najwyŜsze, czy najniŜsze, trzymamy pewien standard. Aczkolwiek moŜna 
powiedzieć, Ŝe wiele gmin nie róŜnicuje cen za odpady sortowane i niesortowane w 
pojemnikach.  

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji  
Opłaty na terenach zamieszkałych są wyŜsze niŜ na terenach niezamieszkałych, bo 
wychodzi tak z tego załącznika z opłat za pojemnik na terenach niezamieszkałych, 
pojemnik w litrach np. 110 – opłata 27 złotych. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Pytanie. Jak często odbierane będą te pojemniki? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie wspomniałem o tym, ale w uchwale dotyczącej sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych są normy gromadzenia odpadów 
zarówno na terenach zamieszkałych jak i nie zamieszkałych. I tam jest 
powiedziane, Ŝe z terenów niezabudowanych odbiór pojemników jest nie rzadziej 
niŜ raz w miesiącu. 
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Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Czy miasto przewidziało ilość zero pojemników na obszarze niezamieszkałym? 
Posiadam gospodarstwo rolne i nie przewiduję produkcji śmieci. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Nie ma takiej moŜliwości, Ŝeby pan nie produkował śmieci. JeŜeli pan mieszka w 
gospodarstwie rolnym, to pan musi produkować śmieci, chyba, Ŝe pan pali w piecu, 
albo wyrzuca do lasu. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Nie mieszkam w gospodarstwie rolnym, mam 5 ha ziemi. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Za samą ziemię nie ma opłat za odpady. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Szanowni państwo. To nie jest ta uchwała. Ta uchwała dotyczy cen za odbiór 
pojemników z nieruchomości niezamieszkałej. Odpowiadając panu na pytanie. To 
jest pytanie, czy to jest nieruchomość zamieszkała, czy niezamieszkała. JeŜeli jest 
niezamieszkała, i nie produkuje odpadów, to nie składa się deklaracji. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
JeŜeli pan tam nie mieszka, nie produkuje odpadów, np. fusy od herbaty, 
opakowanie po mleku, to pan nie zgłasza deklaracji i nic nie płaci. 
 
Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Zadałem pytanie, czy ogródek działkowy, czyli teŜ obszar, który jest rolny, 
nieruchomość niezamieszkała. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zapytał pan o ogródek działkowy, a ogródek działkowy nie jest uprawa rolną proszę 
pana, ogródek działkowy jest odrębnym uŜytkiem. 
 
 Pan Krzysztof Dzienis – Przewodniczący Rady Osiedla Młyniska 
Teraz zadałem pytanie o nieruchomość rolną. 
  
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli nieruchomość rolna jest nieruchomością zamieszkałą, bo my nie odbieramy 
odpadów z pola. My odbieramy odpady z siedliska w tym wypadku. JeŜeli siedlisko 
jest nieruchomością zamieszkałą, to trzeba złoŜyć deklarację. JeŜeli jest 
nieruchomością niezamieszkałą, wówczas nie trzeba składać deklaracji. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki opłat za gospodarowanie 



 31

odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi powstałymi na 
nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady 
komunalne – druk nr 735. 
 
Głosowanie:  
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 735. Opinia 
Nr 41-18/236/112/2012 
 
 

PUNKT – 4.6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie określenia terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 736. Oryginał druku nr 736 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.299.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe ten projekt uchwały 
jest realizacją zobowiązań ustawowych, w których gmina musi określić w drodze 
uchwały częstotliwość wnoszenia opłaty. Zgodnie z propozycją zawartą w tym 
projekcie uchwały myśmy zaproponowali, aby ustalić okres płatności, jako 
kwartalny i termin płatności w połowie kwartału dla nieruchomości zamieszkałych i 
do połowy następnego miesiąca dla nieruchomości niezamieszkałych, gdzie okres 
płatności byłby miesięczny.  
 
I tutaj prosimy o przyjęcie autopoprawki, która będzie następująca: 
 
„1) § 1 uchwały otrzymuje następujące brzmienie:  
 „  1. Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące miesiące, 
uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, w 
łącznej wysokości w poniŜszych terminach: 

1) za styczeń, luty - do ostatniego dnia lutego danego roku, 
2) za marzec, kwiecień - do ostatniego dnia kwietnia danego roku, 
3) za maj, czerwiec - do ostatniego dnia czerwca danego roku, 
4) za lipiec, sierpień - do ostatniego dnia sierpnia danego roku, 
5) za wrzesień, październik - do ostatniego dnia października danego roku, 
6) za listopad, grudzień - do ostatniego dnia grudnia danego roku. 
 

2. Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, uiszczane będą miesięcznie 
przez właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 
powstają odpady komunalne - w terminie do 15 dnia kaŜdego miesiąca danego 
roku, za miesiąc ubiegły. 

 
3. Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące 

miesiące, uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, które w części stanowią 
nieruchomość, na której zamieszkują mieszkańcy i w części nieruchomość, na której nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne, w łącznej wysokości w poniŜszych 
terminach: 

1) za styczeń, luty - do ostatniego dnia lutego danego roku, 
2) za marzec, kwiecień - do ostatniego dnia kwietnia danego roku, 
3) za maj, czerwiec - do ostatniego dnia czerwca danego roku, 
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4) za lipiec, sierpień - do ostatniego dnia sierpnia danego roku, 
5) za wrzesień, październik - do ostatniego dnia października danego roku, 
6) za listopad, grudzień - do ostatniego dnia grudnia danego roku. 

 
2) § 2 uchwały skreśla się. 
3) dotychczasowe paragrafy 3, 4 i 5 oznacza się odpowiednio, jako paragrafy 2, 3 i 4.” 
 
Tutaj wprowadzamy trzecią kategorię nieruchomości, i to jest kategoria mieszana, czyli 
mieszkalno - niemieszkalna i tą nieruchomość będziemy traktować podobnie, jako 
nieruchomość zamieszkałą. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
MoŜe pan bliŜej wyjaśnić? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Są kategorie nieruchomości, które mają, np. w budynku są lokale mieszkalne i 
lokale uŜytkowe.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Tak jak pan Dzik. Ma na parterze restaurację, a nad restauracją są lokale 
mieszkalne. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
I to jest nieruchomość mieszana. Ustawa mówi o tym, Ŝe opłata jest sumą opłaty za 
część mieszkalną i opłaty za część niemieszkalną. Stąd myśmy pierwotnie nie 
chcieli wprowadzać tej trzeciej kategorii, bo uznaliśmy mieszkalna - niech płaci, 
jako mieszkalna, uŜytkowa - jako uŜytkowa. Ale ostatecznie, opinie prawne są 
takie, Ŝe ustawodawca wyraźnie napisał, Ŝe opłata jest sumą opłat. W związku tym 
wprowadziliśmy trzecią kategorię nieruchomości mieszanej. I na tej nieruchomości 
mieszanej równieŜ państwo moŜecie, jako radni przyjąć dowolną metodę. My 
będziemy proponować w naszej uchwale, a właściwie nie będziemy tu nic 
proponować, bo jeŜeli nie będzie uchwały w tym zakresie, to na części mieszkalnej 
obowiązuje metoda mieszkalna, na części uŜytkowej metoda niemieszkalna, czyli 
od pojemników. I tu nie będziemy proponowali Ŝadnych zmian, a więc weszłaby ta 
zasada. Natomiast do uchwały o terminie pobierania opłat musimy w autopoprawce 
dopisać właśnie trzecią kategorię zabudowy mieszanej i w niej chcielibyśmy 
przyjąć takie same okresy i terminy jak w zabudowie mieszkalnej, z uwagi na to, 
Ŝe tam mieszkają ludzie i powinni mieć, Ŝe tak powiem, lŜejsze warunki płatności 
niŜ zabudowa niemieszkalna, bo zabudowa niemieszkalna to są przedsiębiorstwa 
gospodarcze, które rozliczają się w cyklu miesięcznym ze swoich kosztów, w 
związku z tym tam ten cykl miesięczny jest dopuszczalny. 
 
Druga rzecz. W autopoprawce chcielibyśmy zmienić proponowany okres płatności z 
kwartalnego na dwumiesięczny. To jest nieukrywany, równieŜ po konsultacjach 
społecznych. No i wówczas termin płatności byłby ustalony, jako ostatni dzień tego 
okresu dwumiesięcznego, czyli odpowiednio koniec lutego, koniec kwietnia, itd.  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Czyli mieszkańcy mogliby swemu zarządcy płacić jak dzisiaj, co miesiąc, a on by 
wpłacał, co drugi miesiąc.  Dlaczego co drugi miesiąc do Urzędu? Chodzi o to, Ŝeby 
było jak najmniej decyzji administracyjnych. Jak ktoś się spóźni o jeden dzień z 
opłatą, to trzeba decyzje uruchomić. Jak będzie, co miesiąc, to by tych decyzji 
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było od metra i ciut ciut. Stąd był pomysł, Ŝeby płatności były raz na kwartał, Ŝeby 
decyzje w ogóle jak najrzadziej robić, ale z kolei to by ludziom było gorzej, bo my 
nie moglibyśmy sobie pozwolić na finansowanie dwóch miesięcy a z drugiej strony 
to by utrudniło zarządcom zbieranie pieniędzy, co miesiąc, stąd stanęło, ze dwa 
miesiące na koniec miesiąca. Więc w spółdzielniach, czy zarządcy zbierają 
normalnie, co miesiąc, a nam wpłacają, co drugi miesiąc. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem, ze do wszystkich zarządców, wspólnot, spółdzielni, itd. taka informacja 
pójdzie? 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
JeŜeli mamy kategorie mieszkalne, niemieszkalne, to moŜe oznaczać, ze moŜemy 
przerzucać odpady do kategorii niemieszkalnych? Jak to będzie od strony 
praktycznej? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
My zakładamy, Ŝe skoro obie nieruchomości wnoszą opłaty, to nie będzie powodów. 
A nawet, jeŜeli będzie to nam to nie przeszkadza, bo i tak obie strony wniosą 
opłatę na pokrycie kosztów. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
A jak ma się to pytanie radnego Koralewskiego do wspólnoty, która by chciała 
segregować śmieci i płacić mniej i np. restauratora na parterze, któremu to się nie 
będzie opłacało? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JuŜ powiedziałem. My nie wprowadzamy Ŝadnych specjalnych uregulowań do 
zabudowy mieszanej. W związku z tym, jeŜeli nie ma innych uregulowań, to 
zgodnie z ustawą w części mieszkalnej obowiązują zasady jak dla części 
mieszkalnej, a w części uŜytkowej jak dla części niemieszkalnej. Natomiast, jeŜeli 
pytanie dotyczy praktyki, czyli z tej części mieszkalnej nie będą nam brudzić 
trakcji odpadów niemieszkalnych i odwrotnie, no to juŜ po stronie zarządcy, czy 
właściciela nieruchomości, bo za utworzenie punktu gromadzenia odpadów i 
dostawy pojemnika odpowiada właściciel nieruchomości.  
 
My, co prawda chcemy, aby ten pojemnik był dostarczany przez firmę, z którą 
miasto zawrze umowę do odbioru odpadów, ale to będzie poza opłatą na zasadzie 
odrębnej umowy pomiędzy przewoźnikiem a właścicielem nieruchomości, jeŜeli 
będzie taka wola właściciela nieruchomości. 
 
 Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
Jak to będzie wyglądało w praktyce oświadczenia, bo ja rozumiem, Ŝe raz na dwa 
miesiące wspólnota będzie musiała dostarczyć oświadczenie? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Nie. Zapłacić. 
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Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
Dobrze, ale zapłacić za segregowane, czy za niesegregowane odpady? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Tak, jak się zdeklaruje na początku okresu. Czyli na początku przyszłego roku, do 
końca lutego wszyscy właściciele w rozumieniu ustawy, czyli zarządcy 
nieruchomości, spółdzielnie mieszkaniowe i domki muszą złoŜyć oświadczenie, czy 
segregują czy nie, i koniec i nic się juŜ nie dzieje.  
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
Składają deklaracje, Ŝe segregują, a w rzeczywistości nie segregują. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
To będzie ścigane w formie decyzji administracyjnej. 
 
Pani Lidia Makowska – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny. 
W jaki sposób to będzie kontrolowane. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest trójstopniowa kontrola. Pierwszy stopień kontroli, to jest zobowiązanie 
przewoźnika przez Zarząd Dróg i Zieleni do kontroli odbieranych odpadów na 
posesji. JeŜeli zauwaŜą, Ŝe jest nieprawidłowo informują o tym ZDiZ. PrzyjeŜdŜa 
pracownik ZDiZ i poucza jak naleŜy segregować odpady. W przypadku drugiego 
przewinienia, Ŝe tak powiem, zakładamy w krótkim czasie, przewoźnik powinien 
poinformować zarówno ZDiZ jak i StraŜ Miejską. StraŜ Miejska przyjeŜdŜa i nakłada 
mandat i ZDiZ przyjeŜdŜa i znowu poucza. Za trzecim razem ZDiZ informuje o tym 
miasto, które wydaje decyzję wymiarową, bo okazuje się, Ŝe weryfikacja 
wykazała, Ŝe złoŜona deklaracja jest niezgodna z prawdą, bo zadeklarowano, Ŝe 
odpady będą segregowane a nie są. Wówczas jest decyzja wymiarowa nakładająca 
wyŜszą opłatę na właściciela nieruchomości. 
 
Drugi stopień kontroli, to są kontrole, które będą wykonywane przez pracowników 
ZDiZ w ramach akcji edukacyjnych i tzw. samokontroli systemu. I trzeci poziom 
kontroli tj. w Zakładzie Utylizacyjnym i to będzie kontrola przewoźnika. JeŜeli 
Zakład Utylizacyjny zakwestionuje czystość odpadów, a wcześniej przewoźnik nie 
zgłosił tego do ZDiZ, to będzie płacił karę z uwagi na zwiększone obciąŜenie 
odbioru odpadów. A jeŜeli wcześniej zgłosił ten fakt do ZDiZ, to oczywiście tej kary 
nie będzie płacił przewoźnik. Te koszty będzie musiał ponieść Zarząd Dróg i Zieleni. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Kwestia tzw. zbiorówek, czyli tych śmietników, zwłaszcza popularnych w 
Śródmieściu, myślę, Ŝe w części Wrzeszcza takŜe, czyli tam, gdzie na kilka 
budynków dzisiaj gdzieś są poustawiane w podwórkach pojemniki. One są 
najczęściej nieogrodzone, ale to juŜ jest inna kwestia. W jaki sposób to będziemy 
rozwiązywali, bo to dotyczy wybranego bardzo obszaru? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tutaj działania Urzędu Miejskiego się nie zmienią.  
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My nieustannie prowadzimy współpracę poprzez Gdański Zarząd Nieruchomości 
Komunalnych ze Wspólnotami Mieszkaniowymi w zakresie tworzenia punktów 
gromadzenia odpadów. Ale my jasno informujemy. To, Ŝe teren przyległy do 
nieruchomości jest własnością gminy, nie oznacza, Ŝe gmina z niego korzysta. 
Korzystają z niego Wspólnoty Mieszkaniowe.  
 
I wracam jeszcze raz do tego samego. Obowiązkiem zorganizowania punktu 
gromadzenia odpadów i wyposaŜenia go w pojemnik został obciąŜony w ustawie 
właściciel nieruchomości. My się włączamy na zasadach współpracy. Mamy teraz 
bardzo fajny program zagospodarowania podwórek, który się cieszy uznaniem i w 
ramach tej współpracy będziemy pomagać wspólnotom w organizacji punktów 
gromadzenia odpadów na terenach gminnych.  
 
Natomiast tam, gdzie wspólnoty mają juŜ swoje własności terenów przyległych, a 
mimo to nie ma miejsca, bo przypomnę zgodnie z przepisami technicznymi ten 
punkt gromadzenia nie moŜe być zbliŜony do budynków bliŜej niŜ 10 metrów. JeŜeli 
nie ma fizycznie miejsca, to wówczas właściciel nieruchomości występuje do 
sąsiada. Czy to jest prywatny właściciel, czy to jest publiczny właściciel występuje 
do sąsiada i prosi, Ŝeby mu pozwolił zorganizować tutaj punkt gromadzenia 
odpadów. W przypadku własności publicznej, my właściwie nie odmawiamy takim 
prośbom. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Rozwijając tą sytuację.  Czy jest moŜliwość, Ŝe tak, jak dzisiaj funkcjonują 
zbiorówki, Ŝeby one były tak bez wiat, bo podejrzewam, Ŝe w części np. Głównego 
i Starego Miasta spełnienie przepisów odległości 10 metrów od budynku, w duŜej 
części moŜe być problemem. Idąc dalej. Czy jest moŜliwość, Ŝeby śmietniki były 
np. takie zbiorowe, zamykane np. na kłódkę, a firmy odbierające śmieci posiadały 
do samych zbiorników kłódki, nie do wiat śmieciowych? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wszystko jest moŜliwe, bo dzisiaj teŜ róŜnie to funkcjonuje. Przypomnę, Ŝe taki 
system funkcjonuje np. przy zbiornikach podziemnych. One teŜ są na klucz i teŜ 
przewoźnik ma klucz. Jest to moŜliwe. 
 
Radna Maria Małkowska 
Panie Prezydencie. PoniewaŜ a Klubie Radnych pan zapewnił mnie, ze wszelkie 
prace administracyjne będą po stronie miasta, a z tego, co widzę, to większość 
tych prac będzie po stronie ZDiZ. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
A ZDiZ, to nie jest miasto pani radna? 
 
Radna Maria Małkowska 
To jest zakład budŜetowy i podraŜa on koszty obsługi administracyjnej tego 
systemu na pewno. Miasto panie prezydencie jest przygotowane do tego rodzaju 
działalności, jak wystawianie nakazów płatniczych, jak egzekwowanie. Mają do 
tego Wydział Finansowy, Wydział Egzekucyjny, natomiast ZDiZ będzie musiał to 
zorganizować na nowo.   
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Pani radna. Te rzeczy, ten zakres odpowiedzialności, który musi być w Urzędzie 
Miejskim, czyli czytaj np. wymierzanie decyzji o wyŜszej opłacie, to on oczywiście 
w UM pozostanie. Tak samo, o ile dobrze pamiętam windykacja, bo to wynika z 
ustawy. Natomiast wszystkie pozostałe kwestie, nazwijmy to umownie natury 
operacyjnej, technicznej będą w ZDiZ.  
 
Natomiast, Ŝeby było jasne. My zatrudniamy nowych, w sumie 28 osób i w Urzędzie 
Miejskim i w ZDiZ łącznie, i te osoby mają obsłuŜyć cały system wraz z tymi 
kilkoma etatami, które do tej pory były w mieście, tak? I to jest wszystko. Czy ten 
człowiek będzie pracował w ZDiZ, czy w Urzędzie Miejskim, to wynika tylko i 
wyłącznie z kwestii ustawowej, bo fizycznie nawet, to oni będą siedzieli w ZDiZ, 
fizycznie, ale pieczątkę będą przystawiali Urząd Miejski a nie Zarząd Dróg i Zieleni. 
Tak to wygląda. Zresztą w większości miast w Polsce to jest tak podobnie, jak u 
nas. 
 
Pan Florian Wojciechowski – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Piecki Migowo  
Czy przewidujecie państwo jakieś środki mobilizujące dla zarządców, bo wiadomo, 
Ŝe mała wspólnota, domek jednorodzinny, to tuj nie ma dyskusji. Chodzi o 
zarządców, czyli duŜe wspólnoty mieszkaniowe, gdzie mieszkańcy chętnie by 
chcieli segregować te odpady, natomiast zarządca z takich, czy innych względów 
nie zapewni moŜliwości segregacji tych odpadów. Czy uchwała, czy regulamin 
przewiduje jakieś sankcje w stosunku do zarządcy, nie do właściciela, czy 
spółdzielcy? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Ustawa wyraźnie mówi, Ŝe partnerem dla miasta, w tej relacji ustawowej mówię są 
zarządcy spółdzielni i zarządcy wspólnot, nie pojedyncze osoby, nie pojedynczy 
właściciel nieruchomości, oczywiście za wyjątkiem domków jednorodzinnych. 
TakŜe my, w ogóle moŜna powiedzieć z mieszkańcem nie będziemy na ten temat 
rozmawiać, bo z mieszkańcem, czy z właścicielem poszczególnego mieszkania w 
spółdzielni, czy teŜ we wspólnocie nic nie będzie łączyło, nas będzie łączyć tylko 
relacja zarządca – gmina. Czyli, jeŜeli mieszkańcy będą mieć, nazwijmy to 
umownie kiepskiego zarządcę, to sobie muszą go zmienić. Tak mówi ustawa o 
własności lokali.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 736 wraz 
ze zgłoszona przez Pana Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska 
autopoprawką. 
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Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 736 wraz ze zgłoszoną przez Pana 
Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska autopoprawką o następującej 
treści: 
 
1) § 1 uchwały otrzymuje następujące brzmienie:  
 „  1. Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące miesiące, 
uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, w 
łącznej wysokości w poniŜszych terminach: 

1) za styczeń, luty -  do ostatniego dnia  lutego danego roku, 
2) za marzec, kwiecień - do  ostatniego dnia  kwietnia danego roku, 
3) za maj, czerwiec -   do ostatniego dnia  czerwca danego roku, 
4) za lipiec, sierpień - do  ostatniego dnia  sierpnia danego roku, 
5) za wrzesień,  październik -  do  ostatniego dnia  października 

danego roku, 
6) za listopad, grudzień -   do ostatniego dnia  grudnia danego roku. 

 
2)Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, uiszczane będą miesięcznie przez 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne - w terminie do 15 dnia  kaŜdego miesiąca danego roku, za miesiąc ubiegły. 

 
3) Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące miesiące, 

uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość 
na której zamieszkują mieszkańcy i w części nieruchomość na której nie zamieszkują 
mieszkańcy , a powstają odpady komunalne, w łącznej wysokości w poniŜszych 
terminach: 

a. za styczeń, luty -  do  ostatniego dnia  lutego danego roku, 
b. za marzec, kwiecień - do ostatniego dnia  kwietnia danego roku, 
c. za maj, czerwiec -   do  ostatniego dnia  czerwca danego roku, 
d. za lipiec, sierpień - do ostatniego dnia  sierpnia danego roku, 
e. za wrzesień,  październik -  do ostatniego dnia października danego roku, 
f. za listopad, grudzień -   do ostatniego dnia  grudnia danego roku. 

 
2)  § 2 uchwały skreśla się. 
3)  dotychczasowe paragrafy 3,4 i 5 oznacza się odpowiednio jako paragrafy 2,3 i 4. 
Opinia Nr 41-18/237/113/2012 
 
 

PUNKT – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem 
Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, 
Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk 
wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego transportu lokalnego 
- druk nr 711. Oryginał druku nr 711 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 29 listopada 2012 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.274.2012 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedział m.in., Ŝe przedmiotem tej 
uchwały jest honorowanie biletów gdyńskich na obszarze sopockim. Miasto Sopot 
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wystąpiło do nas i do Gdyni z prośbą o to, abyśmy w tym porozumieniu między 
Sopotem a Gdańskiem, między Sopotem a Gdynią uregulowali moŜliwość 
honorowania wzajemnie tych biletów. Na terenie Sopotu Gdańsk realizuje usługi 
przewozowe 4 liniami. Natomiast waŜne jest teŜ to, Ŝe jakby ryzyko dopłaty, czy 
rekompensaty świadczenia tych usług, czyli sprzedaŜ biletów i dopłata Sopotu cały 
czas nie zmienia się, czyli leŜy po stronie Sopotu. Czyli tutaj jakby Gdańsk poprzez 
to uhonorowanie tych biletów nie ryzykuje zwiększonymi kosztami realizacji tej 
usługi. Te zwiększone koszty, jeŜeli będą, będą obciąŜać miasto Sopot. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie zawarcia 
Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot, Miastem 
Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, Gminą śukowo o przejęcie 
przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych w zakresie zbiorowego 
transportu lokalnego - druk nr 711. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 711. Opinia 
Nr 41-18/238/114/2012 

                    
PUNKT – 6. 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Dzisiejszy porządek obrad został wyczerpany. Więcej spraw z 
mojej strony nie ma. Ze strony członków Komisji teŜ nie widzę. Dziękuję bardzo za 
czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 17,30. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs- Deyck 
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Opinie podjęte na posiedzeniu Komisji: 
 
 
BRMG-KPGiM-III. 0012.18-3.2012.EWD.310190 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.272.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 41-18/228/104/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 709 – w 
zakresie działania Komisji. 
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnika Miasta Gdańska, 
Komisja 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 709 – w zakresie działania Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 

BRMG - KPGiM-III. 0012.18-5.2012.EWD.310278 
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Sprawa: BRMG - S.0006.273.2012 
 
 

Pan Maciej Krupa 
Przewodniczący  
Komisji Strategii i  BudŜetu 
Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/229/105/2011 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 
Gdańska na rok 2013 – druk nr 710 - w zakresie działania Komisji. 
================================================================ 
 
 
         Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska na 
podstawie Uchwały Nr XLIX/1363/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 27 maja 2010 
roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej zmienionej  
uchwałą Nr LIII/1501/10 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 października 2010 roku 

 
ustala, co następuje: 

1. Komisja na  podstawie § 5 ustęp 1 ww. uchwały, na posiedzeniu w dniu 11 
września 2012 roku podjęła i złoŜyła do Prezydenta Miasta Gdańska wnioski                                     
Nr 35-12/06/02/2012  do projektu budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013 – pismo 
BRMG-KPGiM-III-012.12 - 5.2012.EWD.236715.  

 

2. Pan Prezydent Miasta Gdańska na podstawie § 5 ustęp 3  ww. uchwały,  
przedstawił Komisji stanowisko w sprawie wniosków Komisji - pismo WF I -
3020.23.2012.BS-B z dnia 28 września 2012 roku. 

 

3. Komisja na posiedzeniu w dniu 27 listopada 2012 roku na podstawie § 5 ustęp 
4 ww. uchwały RMG przystąpiła do analizy i oceny projektu budŜetu na rok 2013 
- w zakresie działania Komisji: 

 

1)  Komisja wysłuchała informacji i wyjaśnień przekazanych przez:  
o Panią Teresę Blacharską, Skarbnika Miasta Gdańska, 
o Pana Mieczysława Kotłowskiego, Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni,  
o Pana Andrzeja Chudziaka, Dyrektora Melioracji Gdańskich Sp. z o.o. 
o Pana Pawła śmudę - Trzebiatowskiego, Dyrektora Dyrekcji Rozbudowy Miasta 

Gdańska, 
o Panią Danutę Lewandowską, Głównego Księgowego Gdańskiego Zarządu 

Nieruchomości Komunalnych, 
o Panią Izabelę Kuś, Zastępcę Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych. 
o Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej UM, 
o Pana Tomasza Lechowicza, Dyrektora Wydziału Skarbu UM, 
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o Pana Macieja Lorka, Dyrektora Wydziału  Środowiska UM, 
 

2)  Komisja przeprowadziła dyskusję w zakresie oceny projektu budŜetu na rok 2013 
- w zakresie działania Komisji, 

 

3)  Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu  na rok 2013 – w zakresie 
działania Komisji – zawarty w druku nr 710. 

 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 

Opinię otrzymują: 

1. Komisja Strategii i BudŜetu RMG 
2. Przewodniczący RMG 
3. Prezydent Miasta Gdańska 
4. Komisja a/a 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-6 .2012.EWD.310434 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.290.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 41-18/230/106/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – 
druk nr 727 – w zakresie działania Komisji. 
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską, Skarbnika Miasta Gdańska, 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 727 – w zakresie działania Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-7.2012.EWD.310452 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.291.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 41-18/231/107/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na rok 2012 – druk nr 728 – w zakresie działania 
Komisji.  
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską, Skarbnika Miasta Gdańska, 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 728 – w zakresie działania Komisji. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-8.2012.EWD.310486 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.293.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/232/108/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie podziału obszaru Gminy 
Miasta Gdańska na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz wyznaczenia punktu 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 730. 
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 730. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-9.2012.EWD.310504 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.294.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/233/109/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, połoŜonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne 
– druk nr 731. 
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 731. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-10.2012.EWD.310521 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.295.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/234/110/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi - druk nr 732. 
======================================================= 
 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 732. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-11.2012.EWD.310584 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.296.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/235/111/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Gdańska – druk nr 733. 
======================================================= 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana Dymitrisa 
T. Skurasa, Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej 
dyskusji, Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 733 wraz ze 
zgłoszoną przez Pana Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska 
autopoprawką o następującej treści: 
 
4) § 13 pkt 2 otrzymuje brzmienie: 
 

„ 2) gromadzenia zuŜytych olejów jadalnych uŜywanych w procesach 
technologicznych w szczelnych i oznakowanych pojemnikach, dostarczanych 
przez odbierających oleje, a ich wywóz udokumentować dowodem przekazania 
odpadów.” 
 

5) § 30 ust. 3 otrzymuje brzmienie:  
 

„3. UŜywane środki biobójcze przeznaczone do zwalczania gryzoni powinny 
posiadać pozwolenie wydane przez Ministra Zdrowia lub Prezesa Urzędu 
Rejestracji Produktów Leczniczych, Wyrobów Medycznych i Produktów 
Biobójczych zgodnie z obowiązującymi przepisami.” 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-12.2012.EWD.310621 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.298.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/236/112/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemniki z odpadami komunalnymi 
powstałymi na nieruchomości, na której nie zamieszkują mieszkańcy a powstają 
odpady komunalne – druk nr 735. 
======================================================= 

 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 735.  

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-13.2012.EWD.310 
Sprawa: BRMG - S.0006.299.2012 

 
                                     Pan Bogdan Oleszek 

                             Przewodniczący 
                                 Rady Miasta Gdańska 

 
Opinia Nr 41-18/237/113/2012 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 
z dnia 27 listopada 2012 roku 

 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 736. 

======================================================= 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana Dymitrisa T. 
Skurasa, Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 736 wraz ze zgłoszoną przez Pana 
Macieja Lisickiego, Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska autopoprawką o następującej 
treści: 
 
1) § 1 uchwały otrzymuje następujące brzmienie:  
 „  1. Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące miesiące, 
uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, w łącznej 
wysokości w poniŜszych terminach: 

7) za styczeń, luty -  do ostatniego dnia  lutego danego roku, 
8) za marzec, kwiecień - do  ostatniego dnia  kwietnia danego roku, 
9) za maj, czerwiec -   do ostatniego dnia  czerwca danego roku, 
10) za lipiec, sierpień - do  ostatniego dnia  sierpnia danego roku, 
11) za wrzesień,  październik -  do  ostatniego dnia  października danego roku, 
12) za listopad, grudzień -   do ostatniego dnia  grudnia danego roku. 
 

6) Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, uiszczane będą miesięcznie przez właścicieli 
nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne - w 
terminie do 15 dnia  kaŜdego miesiąca danego roku, za miesiąc ubiegły. 
 
7) Opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, naleŜne za następujące miesiące, 

uiszczane będą przez właścicieli nieruchomości, które w części stanowią nieruchomość na której 
zamieszkują mieszkańcy i w części nieruchomość na której nie zamieszkują mieszkańcy , a powstają 
odpady komunalne, w łącznej wysokości w poniŜszych terminach: 

a. za styczeń, luty -  do  ostatniego dnia  lutego danego roku, 
b. za marzec, kwiecień - do ostatniego dnia  kwietnia danego roku, 
c. za maj, czerwiec -   do  ostatniego dnia  czerwca danego roku, 
d. za lipiec, sierpień - do ostatniego dnia  sierpnia danego roku, 
e. za wrzesień,  październik -  do ostatniego dnia października danego roku, 
f. za listopad, grudzień -   do ostatniego dnia  grudnia danego roku. 

 
2)  § 2 uchwały skreśla się. 
3)  dotychczasowe paragrafy 3,4 i 5 oznacza się odpowiednio jako paragrafy 2,3 i 4. 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.18-14.2012.EWD.310851 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.274.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 41-18/238/114/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 listopada 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie zawarcia Porozumień Międzygminnych pomiędzy Miastem Gdańsk a 
Miastem Sopot, Miastem Pruszcz Gdański, Gminą Pruszcz Gdański, Gminą Kolbudy, 
Gminą śukowo o przejęcie przez Miasto Gdańsk wykonywania zadań publicznych w 
zakresie zbiorowego transportu lokalnego - druk nr 711. 
======================================================= 

 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dimitrisa T. Skurasa, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 711.  

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 

 


